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Pensionärsrådet 

 

 

 

Besök: Storforsplan 36, Farsta centrum 

Post: Box 113, 123 22 Farsta 

Tel växel: 08 508 18 000 

E-post: farsta@stockholm.se 

Hemsida: www.stockholm.se/farsta 

 

 

Pensionärsrådets möte  
den 18 augusti 2014 

 

Ledamöter  

Stig Åström, tjänstgörande 

vice ordförande 

 

SPF Farsta 

Susanne Watthiersson PRO Hökarängen 

Lilian Falkbäck PRO Farsta strand 

Sonja Wenström SPF Sköndal 

  

Tjänstgörande ersättare  

Berit Johansson PRO Tallkrogen-Gubbängen 

  

Ersättare  

Bror Palmäng PRO Sköndal 

Sven Engström PRO Farsta centrum 

Christina Johansson SPF Farsta 

Ove Svensson SPF Sköndal 

  

Förhinder  

Inger Sjöberg, ordförande PRO Farsta centrum 

  

Tjänstemän  

Päivi Kabran avdelningschef 

Pia Sundqvist nämndsekreterare 

 

 

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

 

 

Tjänstgörande vice ordförande Tjänstgörande ersättare 
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§ 1  Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkändes. 

 

§ 2  Val av justerare och tid för justering 

Till justerare utsågs tjänstgörande vice ordföranden Stig Åström 

och tjänstgörande ersättaren Berit Johansson. Justering sker 

onsdag 20 augusti 

 

§ 3  Anmälan av protokollet från förra mötet 

Protokollet från rådets möte den 2 juni 2014 anmäldes och lades 

till handlingarna. 

 

§ 4  Ärenden till nämndsammanträdet den 28 augusti 

Ärende nr 2: Lokaler till föreningar och kultur – svar på 

skrivelse från (MP) och (V) 

Rådet tyckte att det är sorgligt att det inte finns en enda lokal för 

det lokala föreningslivet i norra delen av stadsdelsområdet, och 

inte heller i Fagersjö. Hyresgästföreningens lokaler är bara 

tillgängliga för hyresgäster. Föreningslivet behöver lokaler för att 

överleva. 

 

Bror Palmäng undrade om det vore möjligt att ordna lokaler i 

Familjebostäders stora fastighet på Lingvägen 100, där 

renoveringsarbete pågår sedan flera år. Berit Johansson kunde 

berätta att byggherren har avbrutit allt arbete på grund av en tvist 

med Familjebostäder. I fastigheten fanns tidigare ett medborgar-

hus, med just de lokalmöjligheter som rådet efterlyser. 

 

Rådet bestämde att representanter för Familjebostäder och 

Stockholmshem bjuds in till ett kommande möte för fortsatta 

diskussioner om vilka möjligheter som finns i de olika 

stadsdelarna. 

 

Ärende nr 4: Uppföljning av kommunala vård- och 

omsorgsboenden – Farsta 

Rådet diskuterade den del av stadens uppföljningsmall som gäller 

mat och måltider (sidan 7 i bilaga 1 och 3) och menade att det är 

helt oacceptabelt att boende inte får mat på elva timmar. (Mallen 
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anger följande: ”Nattfastan överstiger inte 11 timmar.”) 

Avdelningschef Päivi Kabran förklarade att mallen utgår från 

nationella regler och riktlinjer som även staden tillämpar. 

Förvaltningen följer väldigt noga näringsintag och behov hos 

varje enskild individ, och de som vill får självfallet en macka 

eller något annat även på natten. Rådet menade dock att 

elvatimmarsregeln kan användas av stelbent eller okunnig 

personal som vill säga nej. Åtta timmar borde vara gränsen för 

näringsintag. 

 

Mallen behöver enligt rådet gås igenom även i andra avseenden 

och anpassas till verkligheten. Påståendet att alla erbjuds daglig 

utevistelse (sidan 7 i bilaga 1 och 3) stämmer helt enkelt inte, 

enligt Berit Johansson. 

 

Ärende nr 6: Ekonomisk månadsrapport juli 2014 

Rådet frågade vad som görs åt underskottet inom äldreomsorgen. 

Päivi Kabran berättade att det pågår en extern granskning som 

kommer att vara klar inför tertialrapport 2. 

 

Ärende nr 7: Revidering av Vision 2030 – ett Stockholm i 

världsklass. Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Rådet menade att seniorer saknas i visionen. Det behövs till 

exempel fler seniorbostäder – det är ett glapp mellan ”vanliga” 

bostäder och olika former av vård- och omsorgsboende. Christina 

Johansson tog de studentbostäder som nu byggs vid Tallkrogens 

tunnelbanestation som exempel: Det läget skulle vara idealiskt 

även för seniorbostäder, med nära till kommunikationsmedel och 

affärer. 

 

Ove Svensson anmärkte åter på att svåra begrepp – i det här fallet 

life science på sidan 7 i tjänsteutlåtandet – används utan förklaring. 

Sekreteraren bad om ursäkt för missen. Förvaltningens princip är 

att okända eller svåra ord, förkortningar och dylikt alltid ska 

förklaras. Principen döptes skämtsamt till lex Ove. 
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Ärende nr 8: HBTQ-policy 2014-2017. Svar på remiss från 

kommunstyrelsen 

Rådet uppskattade begreppsförklaringarna i tjänsteutlåtandets 

noter men hade i övrigt inga synpunkter. 

 

§ 5  Information från förvaltningen 

Förvaltningen hade för tillfället inget särskilt att rapportera. 

 

§ 6  Genomgång av balanslistan 

Balanslistan över rådets frågor, besök och liknande gicks igenom 

och uppdaterades – se bilaga. 

 

Besöket på Veckobo genomförs enligt följande: 

 

Tisdag 26 augusti kl 15.00:  

 Susanne Watthiersson 

 Sonja Wenström 

 Berit Johansson 

 

Torsdag 11 september kl 15.00: 

 Bror Palmäng 

 Christina Johansson 

 

Sven Engström återkommer senast i övermorgon med besked om 

vilken dag han deltar, och sekreteraren kontaktar Inger Sjöberg 

om vilken dag som passar henne. 

 

Informationsfoldern kan nu färdigställas sedan en gruppbild av 

rådet  har tagits i anslutning till dagens möte. Susanne 

Watthiersson föreslog att foldern även läggs upp på stadens 

hemsida och förvaltningen lovade undersöka den möjligheten. 

 

Frågan om när rådet ska finnas tillgängligt på Edö får anstå till 

nästa möte, när Inger Sjöberg åter är på plats. Förvaltningen har 

förberett ledningen på Edö på rådets önskemål, och ordföranden 

har fått kontaktuppgifter till Edö och även till förvaltningens 

anhörigkonsulent. 
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§ 7  Övriga frågor  

Sven Engström påtalade den fortsatta bristen på ordningsregler 

och underhåll på Farsta torg. Under sommaren har två bänkar 

utomhus gått sönder, trots trafikkontorets löfte om upprustning 

redan i våras, mopeder kör på torget och fontänen sköts inte, med 

översvämningar och stillastående, illaluktande vatten som följd. 

Förvaltningen lovade undersöka varför åtgärder dröjer. 

 

Ove Svensson påpekade att Atrium inte har åtgärdat en enda av 

de brister som rådet tog upp med Atriums representant Stefan 

Karlsson den 2 juni. Dessutom saknar ett par handikapplatser 

skyltning på stolpe – märkning i marken syns ju inte när någon 

använder platsen och vakter kan alltså inte kontrollera eventuella 

felparkeringar. Förvaltningen lovade kontakta Stefan. 

 

Susanne Watthiersson undrade varför en parkbänk nära 

Hökarängens tunnelbanestation har tagits bort och ersatts av ett 

cykelställ.  

 

§ 8  Avslutning 

Ordföranden avslutade mötet. 

 

 


